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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Ha a helyi turizmus fejlesztése megmenti az 
aprófalvakat, akkor miért a luxusszállodákba öntik a pénzt?" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

A napi.hu portálon megjelent „Ha el is fogy az ivóvíz, akkor is a turistáktól várnak megváltást a
kihaló magyar zsákfalvak„ című cikk a kihalásra ítélt aprófalvak megmentési lehetőségeiről ír:

„Van  egy  képzeletbeli  vonal  Borsod-Abaúj-Zemplén  megye  térképen  Putnok  és  Sátoraljaújhely
között:  mintha az ember lakta világ itt  félig véget érne,  északabbra már alig találunk nagyobb
településeket.  Erdős dombok, közöttük apró,  szinte  lakatlan falvak uralják ezt  a vidéket,  melyet
északról már csak a szlovák határ szegélyez. Pedig az ország ezen része természeti kincsekben igen
gazdag,  itt  fekszik  például  az  Aggteleki  Nemzeti  Park  a  híres  cseppkőbarlangokkal,  vagy
Rudabánya is, amit legalább a tankönyvekből sokan ismernek.

A  Napi.hu  meglátogatta  Borsod  megye  ezen  részét.  A  látogatásunk  apropója  az  volt,  hogy
megismerjük ezt, a Budapesttől közúton, a képzeletbeli vonaltól délre eső környező településektől
lakosságszámban messze lévő világot, hogyan is boldogulhatnak itt az emberek, milyen jövőkép vár
ezekre az elszórt, az elmúlt évek demográfiai adatai alapján kihalásra ítélt falvakra.

(…)

Hogyan tovább aprófalvak?

Az  általunk  meglátogatott  települések  látszólag  hasonló  adottságokkal,  lehetőségekkel  és
problémákkal  rendelkeznek,  azonban  hasonló  válaszaik  is  vannak  a  jelenkor  kihívásaira.  A
polgármesterek  beszámolóiból  kiderül,  hogy  a  nagyobb  településektől  -  így  a  több
munkalehetőségtől - való távolságukat, amely jelentős oka volt a lakosságszámuk csökkenésének az
elmúlt évtizedekben, most megpróbálják az előnyükre fordítani.



A  községek  mindegyike  zsákfalu,  szolidabb  infrastrukturális  körülményekkel,  de  kiemelkedő
természeti adottságokkal. A nyugalom és a feltűnően szép környezet, ami ezeket a falvakat övezi,
manapság már embereket  vonz a településekre.  Sokan vásárolnak házakat,  akár  hétvégi  üdülés
céljából, akár vadászházzá alakítás okán. A polgármesterek többnyire a vendéglátásban látják a
községek túlélésének kulcsát. Turisztikai fejlesztésekre is egyre több példa akad az aprófalvakban,
azonban úgy tűnik, hogy az átütő, a turizmust segítő beruházások még mindig váratnak magukra.”

Kérdezem Önt:

Ha a helyi turizmus fejlesztése megmenti az aprófalvakat, akkor miért a luxusszállodákba öntik a
pénzt?

Budapest, 2021. május 15.

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes

Demokratikus Koalíció

1


